
Zápis č. 5

ze zasedání Výboru pro regionální rozvoj

Zastupitelstva Olomouckého kraje

ze dne 12. října 2009

Přítomni: Nepřítomni:

MUDr. Jitka Chalánková

Miloslav Číhal 

Ing. Miroslav Kapoun

Ing. Jiří Krátký Omluveni:

Ing. Petr Krill Ing. Josef Kopečný

Ing. Martin Kučera Ing. Miroslav Študent

Mgr. Josef Kulíšek Ing. Jaromír Czmero

Mgr. Zdeněk Lakomý 

Ing. Pavel Martínek

Mgr. Eduard Kavala

Ing. Marek Podlaha

RSDr. Josef Nekl

Ing. Jitka Palková

Ing. Marek Pazdera Hosté:

Ing. Jaromír Řezáč Ing. Bc. Hana Mazurová

Pavel Stejskal Ing. Pavel Gremlica

Josef Švec Ing. Věra Malá

PhDr. Jan Závěšický

Garant za Radu Olomouckého kraje:

Ing. Pavel Horák - omluven

Program:
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1. Zahájení, kontrola usnesení

2. Aktuální informace z Rady a Zastupitelstva Olomouckého kraje

3. Územní  studie  využití  oblasti  s  vysokou  koncentrací  prováděné  a  připravované
(očekávané)  těžby  nerostných  surovin  ST1  -  ST6  (štěrkopísky)  na  území
Olomouckého kraje

4. Politika územního rozvoje schválená vládou ČR

5. Finanční mechanismy EHP a Norska – 2009 – 2014

6. Různé

7. Závěr

Zápis:

1. Zahájení, kontrola usnesení

MUDr.  Chalánková přivítala  všechny členy Výboru pro regionální  rozvoj  (dále jen
Výbor) a přednesla program zasedání. K návrhu programu nebyly vzneseny žádné
připomínky. 

Předsedkyně přednesla informaci o plnění usnesení. Upozornila na skutečnost, že
zatím nebyl projednán další postup ve věci zastoupení Olomouckého kraje v Bruselu,
ke kterému Výbor přijal doporučující usnesení č. UVR/4/1/2009 ze dne 4. 6. 2009 a
doporučila přijmout k této problematice nové  usnesení. 

2. Aktuální informace z Rady a Zastupitelstva Olomouckého kraje 

Ing Pruknerová podala informace o tématech, které byly předmětem uskutečněných
jednání Rady Olomouckého kraje (dále jen ROK) a Zastupitelstva Olomouckého kraje
(dále jen ZOK) v období od června do září 2009:

a) letiště Přerov – ZOK schválila  uzavření  memoranda o spolupráci  při  budování
regionálního letiště  Přerov mezi  Olomouckým krajem a společností  Regionální
letiště  Přerov  a.s.,  kterou  ZOK  zároveň  pověřilo  závazkem  veřejné  služby.
Problematika letiště Přerov by bylo vhodné projednat šířeji na některém z příštích
zasedání Výboru.

b) Členství kraje v Euroregionu Praděd – ZOK schválilo členství kraje od 1. ledna
2010.

c) Vesnice  roku 2009  –  ZOK schválilo  ocenění  obcím,  které  se  umístily  v rámci
soutěže vesnice roku 2009. Úspěchem je získání titulu Vesnice roku ČR pro obec
Tučín, která byla krajským vítězem. Ing.  Řezáč doplnil, že Mořice získaly druhé
místo v rámci celé Evropy na soutěži Entente Florale.

d) Program švýcarsko  – české spolupráce – Výbor  byl  seznámen se základními
informacemi  a  problematika  bude  rozpracována  na  některém  z nejbližších
zasedání  Výboru  dle  aktuálního  vývoje  dopracování  Programu  ze  strany
Ministerstva financí ČR.
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3. Územní  studie  využití  oblasti  s  vysokou  koncentrací  prováděné  a
připravované  (očekávané)  těžby  nerostných  surovin  ST1  -  ST6
(štěrkopísky) na území Olomouckého kraje

Ing.  Gremlica  seznámil  přitomné  s Územní  studií  využití  oblasti  s vysokou
koncentrací  již  probíhající  a  očekávané  těžby  štěrkopísku..  MUDr. Chalánková
připomněla,  že  je  tato  problematika  velmi  zajímavá  zejména  kvůli  nebezpečí
kontaminace podzemních vod. Upozornila na problematiku Tovačovských rybníků a
jejich budoucího využití k rekreačním účelům. Předsedkyně vzpomněla první volební
krajské období, kdy se hovořilo o nutnosti dotěžit stávající zahájené těžby. Otázala
se,  jestli  je  o  těžbu tak  enormní  zájem,  že  by  se  uvažovalo  o odkrývání  dalších
těžařských území. Ing. Gremlica odpověděl, že je vždy upřednostňováno dotěžování
stávajících  lokalit.  Pan  Stejskal  se  dotázal  na  problematiku  nelegální  těžby
štěrkopísku nedaleko Lipníku,  která měla ohrozit  protipovodňová opatření  obce a
dotázal se, zda hned k počátečním jednáním o těžbě neměl být přizván také starosta
obce.  Dále doplnil,  že situace v Lipníku  se částečně týkala vojenského prostoru.
Dotázal se, zda starosta obce má možnost seznámit se s projektem probíhajícím na
území spravovaném armádou. Pan Gremlica odpověděl, že je vždy nutno dodržet
určitý rozestup mezi těžebním územím a vodním tokem. A to i za cenu neúplného
vytěžení území. Starosta obce by měl být o těžbě informován. Ing. Krill se dotázal na
rekultivaci a následné využití prostor po ukončení těžby. Dle pana Gremlici musí jít
o dokumnetaci podkladovou, nikoli následnou. Při předložení požadavku na těžbu je
nezbytné posouzení  vlivu  na životní  prostředí  a budoucí  krajinný ráz.  Ing.  Kril  se
zeptal, kde bude deponován rezervní fond. Ing. Gremlica uvedl že na obci. Ing. Krill
se  zeptal  na  případ  těžby na  více  katastrech.  V takovém případě  je  podle  pana
Gremlici částka rozdělena poměrně mezi obce. 

4. Politika územního rozvoje schválená vládou ČR

Ing. Gremlica seznámil členy Výboru s vývojem zpracování Politiky územního rozvoje
ČR (dále jen PÚR) a připomínkami, které vznesl Olomoucký kraj a v jakém rozsahu
byly vypořádány. Ing. Krill  se dotázal na rozdíl mezi označeními silnic „S1“ a „R1“
v označení silnice S 1/44. Pan Gremlica uvedl, že  slinice s označením S jsou řešeny
v PÚR. Předmětná komunikace byla vždy označena S1, nikdy R1. Pan Martínek se
zeptal na vysokorychlostní železnici, která není na území Olomouce. Ing. Gremlica
ubezpečil, že řešení vysokorychlostní železnice je obsaženo v Zásadách územního
rozvoje  Olomouckého  kraje  a  napojení  na  Olomouc  bude  řešeno  závlekem.
Dr. Juránek připomněl, že jde o linie, které pojí hlavní body.  Nejde tedy o přesné
trasování. Ing. Krátký upozornil na zvyšující se dopravní zatíženost Jesenicka, která
ohrožuje lázeňský statut města Jeseníka. Dále uvedl, že je v Jeseníkách zbytečně
mnoho  luk  a  pastvin,  které  nepomohou  rozvoji  regionu,  který  je  dlouhodobě
vylidňován. Ing. Gremlica uvedl, že předmětná silnice č. 1/44 není koncipována tak,
aby přiváděla do města Jeseníka kamionovou dopravu. Předsedkyně Chalánková se
zeptala  na  problematiku  urbanizace.  Pan  Gremilca  informoval,  o  skutečnosti,  že
v dřívějších  dobách  měl  každý  kraj  a  okres  zpracovány  podklady  tak,  aby  řešil
technickou infrastrukturu, do které se promítaly programy energetiků, zemědělců a
rozvoje  průmyslu.  To  vše  bylo  do  urbanizace  zahrnuto.  V roce  1992  však  byla
urbanizace zrušena kvůli tehdejší všeobecné averzi vůči plánování. 

5. Finanční mechanismy EHP a Norska – 2009-2014

Ing.  Pruknerová  informovala  o  zahájení  přípravy  finančních  mechanismů  EHP  a
Norska pro nové období 2009 – 2014. Dále seznámila členy výboru s projekty, které
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byly z toho programu realizovány v předchozím období. Prioritou Olomouckého kraje
pro  další  období  v rámci  finančních  mechanismů  EHP  a  Norska  jsou  opět
rekonstrukce nemovitých  kulturní  památek,  obnova  historických parků  a zřizování
muzejních  expozic  v oblasti  kultury,  v oblasti  životního  prostředí  pak  program
zaměřen na rekonstrukce vodohospodářské infrastruktury a v oblasti lidských zdrojů
na modernizace školských zařízení a podporu investic do objektů se zaměřením pro
seniory, zdravotně postižené  a léčení dlouhodobě nemocných.   

6.  Různé

Pan Krátký uvedl, že dosud neobdržel odpověď od pana náměstka Horáka na e-mail
ze  dne  25.  8.  2009,  kde  nabízí  svou  účast  za  Výbor  pro  regionální  rozvoj  na
konferenci pod patronací Opolského vojvodství o problematice Obnovitelných zdrojů
energie. Pan Krátký podotkl, že se touto problematikou zabývá dlouhodobě a jako
člen delegace za kraj  se chtěl  zúčastnit  bez nároku na finanční  kompenzaci,  jak
uvedl i v e-mailu adresovaném Ing. Horákovi.  

7. Závěr

Závěrem se členové Výboru shodli na termínu příštího a přespříštího zasedání, která
se budou konat 30. listopadu a 14. prosince. Pan Krátký navrhl jako místo příštího
zasedání  výboru  město  Jeseník.  Paní  předsedkyně  nabídla  do  příštích  termínů
jednání téma z rezortu zdravotnictví a odboru sociálních věcí, které se týká krajského
plánu na vyrovnávání příležitostí pro osoby se zdravotním postižením.

Předsedkyně poděkovala přítomným za účast a ukončila zasedání.

V Olomouci dne 12. 10. 2009

……………………………….
MUDr. Jitka Chalánková

předsedkyně výboru
Podklady k zasedání zaslané předem: 

Regulace využití území – k bodu č. 3 zasedání

Podklady k zasedání předané v den zasedání

Politika územního rozvoje České republiky 2008

Materiál k Finančním mechanismům EHP a Norska 2009-2014

Příloha: Prezenční listina
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